
 

 

Provinciale Commissie 
voor Ruimtelijke Ordening

Verslag van de vergadering van 19 januari 2021 

kenmerk: BDV

De voorzitter opent de vergadering om 14.00 uur. 

Gezien de corona situatie is dit een video PROCORO-vergadering via 
het Microsoft platform Teams. Deze vorm van vergaderen is toegestaan, 
in overeenstemming met de maatregelen corona planning van de 
Vlaamse regering.  

Deze vergadering is uitzonderlijk opengesteld zowel voor de effectieve 
als voor de plaatsvervangende leden omdat het traject opmaak 
beleidsplan wordt toegelicht en omdat er geen formeel advies moet 
worden gegeven. 

1. Nieuwjaarswens van de (nieuwe) gedeputeerde An Vervliet 

An Vervliet, gedeputeerde voor Economie (incl. POM), Ruimtelijke 
planning, Erfgoed, Recreatiedomeinen en Wonen, in opvolging van 
Annemie Charlier, stelt zich voor aan de leden van de commissie. 

 

2. Goedkeuring verslag van de vergadering van 10 november 2020 

Het verslag wordt zonder opmerkingen goedgekeurd. 

Opmerking in de marge, los van het verslag: zie varia. 

 

3. Territoriaal Ontwikkelingsprogramma (T.OP) Dender  

Korte eerste toelichting door Wim L’Ecluse 

Toelichting door Wim L’Ecluse (dienst ruimtelijke planning). 

Vragen 

* Is er een link met mobiliteit, met name fietsverkeer? 

Ja. Het programma zet in op bouwshift, kernversterking. Hierdoor moet 

wonen, werken, mobiliteit beter worden gecoördineerd, in samenspraak 

met de vervoersregio. 

* Welke (financiële) middelen heeft het programma? 
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./... 

Er is een structureel partnership tussen Vlaanderen en de provincie. 

Beide overheden voorzien in een halftijdse medewerker. Er is een 

engagement om het programma te ondersteunen, maar er is nog geen 

budget. Er wordt ook gezocht naar (Europese) subsidies. 

* Zijn er voorwaarden voor de cofinanciering? 

Voor de werven van het programma wordt een langdurig engagement 

gevraagd. Voor de hefbomen van het programma worden bestaande 

subsidiekanalen aangesproken. 

* De voorzitter vraagt welke betrokkenheid wordt verwacht van de 

PROCORO? 

Een periodieke input van de expertise van de PROCORO is welkom 

voor de verdere ontwikkeling van het programma.  

Voorgesteld wordt om de voortgang van het programma regelmatig te 

presenteren aan de PROCORO. 

 

4. Maak Ruimte voor Oost-Vlaanderen 2050: Opmaak Provinciaal 

Beleidsplan Ruimte 

* Terugblik voortraject en activiteiten 2020: conceptnota – 
participatie – nieuwe onderzoeken als bouwstenen voor het 
beleidsplan 
 
* Vooruitblik traject opmaak Provinciaal Beleidsplan Ruimte met 
opmaak van het    voorontwerp in 2021 
 
Het beleidsplan wordt toegelicht door Maja Verbeeck en  
Hilde Vanfleteren (dienst ruimtelijke planning) 
 
Vragen 
 
* Wat wordt bedoeld met ‘maatschappelijke betaalbaarheid’? 
 
Het beleidsplan is een strategische nota waarin principes worden 
vastgelegd, scenario’s worden afgewogen. Er worden nog geen harde 
ontwikkelingen naar voren geschoven. 
Het onderscheid moet worden gemaakt tussen ‘waarde’ en ‘kosten’. 
De kosten moeten worden bekeken op korte termijn (bv. aanleg van een 
dijk) en lange termijn (bv. onderhoud van een dijk). 
Er wordt gestreefd naar een goede verdeling van lusten en lasten. 
 
* Hoe wordt de ruimte verdeeld?  
 
De ruimte is niet rekbaar, het gebruik van de ruimte is wel rekbaar. 
 
* De voorzitter vraagt of de term ‘natuurvoordelen’ de term 
‘ecosysteemdiensten’ vervangt? 
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De term ‘natuurvoordelen’ wordt nu als gemakkelijker te begrijpen term 
naar voren geschoven. 
 
Gerepliceerd wordt dat natuurvoordelen als term verengend kan werken 
en dat het jammer is indien de term ecosysteemdiensten, die toch al was 
ingeburgerd, zou verdwijnen. 
 
* In de typering van bedrijventerreinen wordt ook de korte keten vermeld. 
Wat is de link met de korte keten? 
 
Bedoeld wordt hier de mogelijke uitwisseling tussen bedrijven van water, 
warmte… De benaming is inderdaad misschien verwarrend, gezien het 
begrip ‘korte keten’ al wordt gebruikt in de landbouw. 
 
* Hoe gaat het beleidsplan om met serrecomplexen? 
 
Dit is nog niet ingevuld. Wel wordt gemikt op uitwisseling van energie 
tussen bedrijven. 
 
* De randen van de woonconcentraties komen niet overeen met de 
grenzen van het gewestplan. 
 
De woonconcentraties komen uit het ruimterapport Vlaanderen (RURA). 
Er wordt gewerkt met algoritmes, met bufferzones. De knoop- en 
kernwaarden worden goed weergegeven, het functioneel geheel minder 
goed. Het model is evenwel flexibel, de contouren kunnen worden 
herberekend. 
 
* Waarom wordt gebruik gemaakt van de gekozen 4 thema’s? 
 
Die ingangen werden gekozen vanuit de beleidskaders.  
Een bijkomende watersysteemstudie is in voorbereiding. 
 
* Vanaf wanneer is de tool beschikbaar? 
 
Waarschijnlijk over enkele weken. De studie is klaar maar wordt nog 
gecheckt. In de nieuwsbrief planningkwadraat zal worden 
bekendgemaakt wanneer de tool gebruiksklaar is. 
 
* Gevraagd wordt om de regionale mobiliteitsplannen verder te 
verwerken in het beleidsplan. 
 
De timing van het beleidsplan is als volgt: 
2021: intern traject 
2022: adviesperiode en overleg met andere bestuursniveaus 
2023: openbaar onderzoek 
2024: bekendmaking beleidsplan 
 
De voorzitter vraagt om de PROCORO vroeger bij de opmaak van het 
beleidsplan te betrekken dan bij het formele adviesmoment.  
Een lid vraagt om de leden uit te nodigen voor workshops. 
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Mark Cromheecke verwijst naar een stelregel die de SARO hanteert, nl. 
voldoende afstand bewaren tijdens de opmaak van een plan, anders 
wordt het moeilijk om nog ongebonden advies uit te brengen. Hij merkt 
ook op dat het beleidsplan een geïntegreerd plan van de provincie is, 
niet meer een plan van de dienst ruimtelijke planning (zoals bij het PRS). 
De aangegeven timing respecteren en landen in 2024 is zeer belangrijk, 
anders dreigt het beleidsplan te verzanden in een denkoefening  
(cfr. Beleidsplan Ruimte Vlaanderen). 
 
De vergadering gaat akkoord om de onafhankelijke adviserende rol te 
behouden met betrekking tot het beleidsplan, maar vraagt om 
geïnformeerd te worden als er in de loop van het proces discussienota’s 
klaar zijn. 
 

5. Nieuw intern reglement PROCORO (tweede lezing)  

 

Toelichting door secretaris 

De tekst die werd voorgelegd op 10 november 2020 werd aangepast 

aan de opmerkingen die dan werden gemaakt. 

 

Er zijn geen opmerkingen meer over de tweede versie van de tekst, die 

unaniem wordt aangenomen. 

 

Het nieuw intern reglement wordt, in overeenstemming met de VCRO, 

nu ter goedkeuring voorgelegd aan de provincieraad. 

 

6. Goedkeuring vergaderkalender 2021 

Er zijn geen opmerkingen over de voorgestelde vergaderkalender voor 

2021. De kalender wordt unaniem goedgekeurd. 

 

7. Varia 

* Een lid ergert zich bij het begin van de vergadering aan de papieren 

rompslomp die wordt gevraagd voor de uitbetaling van de vergoedingen. 

Het secretariaat zal aan de dienst boekhouding vragen of een 

klantvriendelijker alternatief mogelijk is. 

De volgende vergadering (wellicht opnieuw via Teams) is voorzien voor 

dinsdag 23 februari 2021.   

 

Bart De Vogelaere   Sylvie Van Damme         
Secretaris     Voorzitter 


